
Zápis 
z 8. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti 
Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 
 
konaného dne 2. 12. 2021 od 16:00 hod. v budově Regiocentra Nový Pivovar, Hradec Králové, 
zasedací místnost N2.906 – sál Jana Letzela (zastupitelstva) a současně prostřednictvím 
videokonferenční místnosti. 

 

 
Přítomni:  dle prezenční listiny 
 
Přítomni online: Ing. Jaroslav Bitnar, Mgr. Martin Hanousek, Blanka Čiháčková, Filip Bureš, Libuše 

Věříšová 
 
Omluveni: Mgr. Martin Červíček, Mgr. Ivana Kudrnáčová, Ing. Ivo Muthsam, Josef Dlabola, Mgr. 

Martina Ceplová, Mgr. Tomáš Tázlar 
 
Přizváni a hosté:  Mgr. Arnošt Štěpánek, MBA, náměstek hejtmana Královéhradeckého kraje, odpovědný 

za oblast školství a sportu 
JUDr. Ing. Rudolf Cogan, Ph.D., náměstek hejtmana, odpovědný za oblast financí 
Adam Valenta, člen Rady Královéhradeckého kraje 
Ing. Lucie Rovenská, vedoucí oddělení regionálního rozvoje, Krajský úřad 
Královéhradeckého kraje 
Mgr. Martin Horák, ředitel krajské pobočky v Hradci Králové, Úřad práce ČR 
Mgr. Karel Baše, Krajský úřad Královéhradeckého kraje 
Mgr. Roman Hásek, ředitel, Vyšší odborná škola zdravotnická, Střední zdravotnická 
škola a Obchodní akademie, Trutnov 
 

Program: 
1) Úvod – usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, schválení 

distanční účasti, schválení ověřovatele zápisu. 
2) Míra nezaměstnanosti a dopady pandemické krize na jednotlivé oblasti zaměstnanosti, např. segment 

cestovního ruchu. Dopady vládních opatření na oblast zaměstnanosti v některých segmentech, např. 
služby.  

3) Podpora Královéhradeckého kraje skrze dotační programy pro oblast personálu ve zdravotnictví. 
4) Střední zdravotnické školy zřizované Královéhradeckým krajem – nástupovost uchazečů, absolventi, 

další vize rozvoje atd. 
5) Různé. 
6) Závěr. 
 
K bodu 1. 
Úvod – usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, schválení 
distanční účasti, schválení ověřovatele zápisu. 
 
Jednání zahájil a řídil předseda Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti Zastupitelstva 

Královéhradeckého kraje PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. 

Pan předseda omluvil Mgr. Martina Červíčka, hejtmana Královéhradeckého kraje, Mgr. Ivanu Kudrnáčovou, 

vedoucí odboru regionálního rozvoje, grantů a dotací a členy Výboru Ing. Iva Muthsama, Josefa Dlabolu a 

přizvané hosty Mgr. Martinu Ceplovou, Mgr. Tomáše Tázlara. 

Dále pan předseda přivítal přizvané hosty a členy Výboru. 

Distanční formou se účastnili členové Výboru Ing. Jaroslav Bitnar, Mgr. Martin Hanousek, Blanka Čiháčková, 

Filip Bureš, Libuše Věříšová. Pan předseda představil novou členku Výboru paní Blanku Čiháčkovou, která 

nahradila pana Jiřího Kosa, a požádal ji o krátké představení. 

Blanka Čiháčková se zaobírá problematikou spojenou s bytovou politikou, regionálním rozvojem, 

zdravotnictvím a dopravou. Je zastupitelkou města Dobruška a ve Výboru je za politické hnutí ANO. 



Pan předseda poděkoval za představení paní Blance Čiháčkové a doufá, že jednání v rámci Výboru naplní 

očekávané představy a těší se na budoucí spolupráci. 

Jelikož byla přítomna nadpoloviční většina členů Výboru (8 přítomných + 4 on-line), byl Výbor pro 

hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti shledán usnášeníschopný. 

Poznámka: pan Filip Bureš se účastnil pasivní formou. 

Následně pan předseda představil program jednání 8. Výboru, kdy do bodu Různé byly opětovně zařazeny 

termíny jednání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti na rok 2022. 

Pan předseda následně požádal o spolupráci při ověřování zápisu. Na pozici ověřovatele zápisu se přihlásil 

Ing. Richard Nádvorník. 

Mgr. Michal Vejprava vznesl dotaz na zařazení již zmíněných bodů: 

a) Problematika krizového plánu kraje pro zaměstnanost a podnikání při hrozbě kolapsu významného odvětví 

průmyslu (automotive, stavebnictví,) nebo veřejných rozpočtů. Existuje nějaký krajský plán, který by dokázal 

minimalizovat škody, které by hrozili při výše uvedených krizích?  

b) Přehled podpůrných nástrojů pro zaměstnanost a podnikání v Královéhradeckém kraji. Jaký je aktuální 

stav a jaká je vize doplnění o jednotlivé konkrétní nástroje? Kdo jsou oprávněnými žadateli o podporu? (stát, 

samospráva, soukromé subjekty, jiné)? 

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. objasnil problematiku, zmíněné body budou projednány v bodě 2. 

 

USNESENÍ VHRPP/8/19/2021    
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti  
 
I. schvaluje 
1. program 8. jednání Výboru pro regionální rozvoj, 
2. přítomnost hostů, 
3. distanční účast – Ing. Jaroslav Bitnar, Mgr. Martin Hanousek, Blanka Čiháčková, Libuše Věříšová, Filip 

Bureš, 
4. ověřovatele zápisu – Ing. Richard Nádvorník. 
 
Hlasování: 
Pro: 12 Proti:  0 Zdržel se:  0 
 

K bodu 2. 
Míra nezaměstnanosti a dopady pandemické krize na jednotlivé oblasti zaměstnanosti, např. segment 

cestovního ruchu. Dopady vládních opatření na oblast zaměstnanosti v některých segmentech, např. 

služby.  

Pan předseda předal slovo Mgr. Martinovi Horákovi, řediteli krajské pobočky v Hradci Králové, Úřad práce 

ČR, který odprezentoval současný stav na trhu práce jak z pohledu Královéhradeckého kraje, tak ve srovnání 

s celou ČR, a to i v návaznosti na pandemickou situaci. Potvrdil stav Broumovska, kdy z pohledu dlouhodobé 

zaměstnanosti se opravdu jedná o jedinou oblast v KHK považovanou za HSOÚ. Dále pan ředitel představil 

programy a projekty Úřadu práce ČR.   

Pan předseda poděkoval za prezentaci a uvedl, že k výše zmíněným dotazům od Mgr. Vejpravy proběhne 

jednání v rámci diskuze. Částečně byl první dotaz již zodpovězen v rámci prezentace Mgr. Horáka 

prostřednictvím projektu Outplacement. 

Poznámka: prezentace je přílohou zápisu. Mgr. Martinovi Horákovi byly předem zaslány dotazy od Mgr. 

Michala Vejpravy. Mgr. Arnošt Štěpánek, MBA se omlouvá z jednání a v 16.15 hod. odchází. 

Po prezentaci následně proběhla diskuze přítomných k dané problematice, hlavní témata diskuze: 

zaměstnávání na černo, pobírání dávek v nezaměstnanosti, zaměstnávání pracovníků ze zahraničí, 



zaměstnání x vzdělanost, exekuce, ekonomická krize, nástroj podpory na zřízení pracovního místa, vznik 

Centra pro digitální inovace, role kraje a jeho kompetence v rámci podpůrných prostředků pro zaměstnanost.  

 
Poznámka: Mgr. Petr Poláček a Mgr. Martin Horák se omlouvají z jednání a v 17.30 hod. odchází. 
 
USNESENÍ VHRPP/8/20/2021    
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti  
 
I. bere na vědomí 
informace týkající se míry nezaměstnanosti a programů poskytovaných Úřadem práce ČR. 
 
Hlasování: 
Pro: 9 Proti:  0 Zdržel se: 0 

Poznámka: online hlasování se účastnili Mgr. Martin Hanousek a Blanka Čiháčková. 
 
K bodu 3. 
Podpora Královéhradeckého kraje skrze dotační programy pro oblast personálu ve zdravotnictví. 
 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. zmínil, že KHK po mnoha let podporuje vybrané obory zdravotnické, a to 

prostřednictvím stipendijních programů. V této návaznosti předal slovo Mgr. Karlovi Baše, který představil 

danou tématiku. KHK v roce 2011 zřídil Zdravotnický nadační fond KHK, od roku 2016 je Fond donátorem 

stipendií pro studenty posledních ročníků lékařských fakult z celé ČR, podmínkou je, že student bude 

po vymezenou dobu působit ve zdravotnickém zařízení na území KHK. V jednotlivých letech prostřednictvím 

Fondu bylo proplaceno více jak 21 mil. Kč, reálně získáno 146 nových lékařů působících v nemocnicích 

na území KHK v následujícím složení: 86 Hradec Králové, 20 Jičín, 23 Náchod, 7 Trutnov, 1 Rychnov nad 

Kněžnou, 5 soukromá ambulance, 4 stipendisté dosud neoznámili, ve kterém zdravotnickém zařízení budou 

působit (termín 31. 12. 2021). Dále KHK podporuje nadační fondy zřízené při jednotlivých nemocnicích 

v KHK, jejich zaměření stipendijních programů je na získávání nelékařského personálu, fondy jsou zřízeny 

městy, KHK zde působí pouze jako poskytovatel dotace na realizaci stipendijních programů, pravidla 

stipendijních programů jsou na jednotlivých nadačních fondech.   

V rámci diskuze byly objasněny informace týkající se dané problematiky: 

- Není zdroj informací kolik z těch 146 podpořených lékařů po skončení vymezené doby se přesunulo 
na jiné pracoviště mimo KHK. 

- 98 % účastníků stipendijního programu zaměřeného na budoucí lékaře pochází z Lékařské fakulty 
UK v Hradci Králové. 

- Nediktujeme kandidátům, do které nemocnice mají jít, podmínka je jen území Královéhradeckého 
kraje a působení v podporovaném oboru po vymezenou dobu. 

- Ve spolupráci s nemocnicemi je možné určit prioritní obory – dle aktuálních potřeb jednotlivých 
nemocnic. 

- Absence stipendistů – nových lékařů v Městské nemocnici, a. s., Dvůr Králové nad Labem. 
- Každý školitel může školit max. 2 stipendisty, což v souvislosti s problematikou nedostatku pediatrů 

způsobuje v našem zdravotnictví značné komplikace.  
- Možný stipendijní program, pro přilákání zaměstnanců do potřebných regionů. 
- Požadovaný závazek pro sestry čerpající dotaci činí 36 měsíců a stipendium 80 tis. Kč, což není až 

tolik atraktivní. Pokud nejde navýšit částku stipendia, pak možnost zkrácení závazku. 
 

Poznámka: Bc. Zdeněk Lhota se omlouvá z jednání a v 17.45 hod. odchází. 

 
USNESENÍ VHRPP/8/21/2021    
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti  
 
I. doporučuje 
Radě Královéhradeckého kraje a Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje nadále podporovat Stipendijní 
program Zdravotnického nadačního fondu Královéhradeckého kraje. 
 



Hlasování: 
Pro: 10 Proti:  0 Zdržel se: 0 

 

Poznámka: online hlasování se účastnili Mgr. Martin Hanousek, Blanka Čiháčková, Libuše Věříšová, Ing. 
Jaroslav Bitnar. 
 

K bodu 4. 
Střední zdravotnické školy zřizované Královéhradeckým krajem – nástupovost uchazečů, absolventi, 

další vize rozvoje atd. 

 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. předal slovo Mgr. Romanovi Háskovi, řediteli Vyšší odborné školy zdravotnické, 

Střední zdravotnické školy a Obchodní akademie, Trutnov.  

Pan ředitel Mgr. Roman Hásek poděkoval za pozvání a ještě předtím, než odprezentoval současný stav škol 

připravující budoucí pracovníky pro oblast zdravotnictví, omluvil PaedDr. Soňu Lamichovou, ředitelku Vyšší 

odborné školy zdravotnické a Střední zdravotnické školy, Hradec Králové, která se dnešního jednání 

nemohla zúčastnit. Hovoří i za ni, jelikož mají obdobné výsledky i postřehy a velmi úzce spolupracují.  

Pan ředitel představil školu, studijní obory, její spádovou oblast, umístění absolventů, a v samotném závěru 

požádal KHK o zachování přízně a zároveň o podporu motivačních a prospěchových stipendií. Jedna 

z nevýhod je, že na VOŠ platí školné 3000 Kč / rok. To na VŠ není. Motivační stipendium hradí školné a 

v případě pěkného prospěchu je ještě možnost získat prospěchové stipendium. V rámci nepřímé podpory by 

uvítali masivní PR podporu oboru, podporu studia na VOŠ. Chtějí opětovně požádat o podporu projektu 

„Studuj na zdrávce“. Kvitují snahu o zlepšení přístupu a interpersonálních vztahů, o podporu rovnoměrné 

vybavenosti a modernizaci nemocnic v celém KHK, o řešení chybějících kapacit v nemocnicích. Usilují 

o získání titulu pro absolventy VOŠ „Profesní Bakalář“ a s tím související zmírnění absolutorií, kdy na VOŠ 

jsou ztížené podmínky pro zkoušku z anglického jazyka. A rovněž žádají o podporu vybavenosti škol a 

rozšiřování kapacit škol.  

Na základě optimalizace škol byl objekt Střední školy průmyslové, textilní a polygrafické, Červený Kostelec 

přidělen Střední průmyslové škole Otty Wichterleho, Hronov, která nyní tento objekt opouští a dává ho 

k dispozici právě VOŠ zdravotnické, SŠ zdravotnické a OA Trutnov. Čímž by mohlo dojít k rozšíření oborů, 

VOŠ by mohla být odsunuta do této nové budovy, kde budou založeny nové obory tipu masér ve zdravotnictví 

a nutriční asistent, částečné se rozšíří obor pro praktické sestry. Školní budova v Červeném Kostelci bude 

předána v současném stavu, tj. plně vybavená. V řešení je rovněž nábor nových studentů/žáků, zájem 

o obory je, bude ale třeba medializace. Obávali se covidové situace, že klesne zájem o obor, ale opak je 

pravdou, zájem spíše posílil. Dnešní situace je ale více vyhrocená, doufá se, že to nepoškodí renomé a 

sestry zůstanou ceněné.   

Poznámka: prezentace je přílohou zápisu. Ing. Jaroslav Bitnar se omlouvá z jednání a v 17.55 hod. odchází. 

Po prezentaci následně proběhla diskuze přítomných k dané problematice, hlavní témata diskuze: 

spolupráce krajské nemocnice s krajskou střední školou, možná spolupráce s Lázněmi Velichovky, 

medializace páteřních nemocnic. 

 

USNESENÍ VHRPP/8/22/2021    
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti  
 
I. bere na vědomí 
informace o situaci z hlediska vyššího a středního zdravotnického vzdělávání a informace o Vyšší odborné 
škole zdravotnické, Střední zdravotnické škole a Obchodní akademii, Trutnov, 
 
II. doporučuje 
Radě KHK pokračovat v podpoře stipendií motivačních a prospěchových na Vyšší odborné škole 
zdravotnické, Střední zdravotnické škole a Obchodní akademii, Trutnov, 
 
III. doporučuje 



Radě KHK pokračovat v přípravách rozšíření aktivit Vyšší odborné školy zdravotnické, Střední zdravotnické 
školy a Obchodní akademii, Trutnov v rámci dalších oborů, 
 
IV. doporučuje 
Radě Královéhradeckého kraje a Zdravotnickému holdingu Královéhradeckého kraje rozšíření kapacit pro 
praxe v holdingových nemocnicích Královéhradeckého kraje pro Vyšší odbornou školu zdravotnickou, 
Střední zdravotnickou školu a Obchodní akademii, Trutnov. 
Hlasování: 
Pro: 9 Proti:     0 Zdržel se: 0 

 

Poznámka: online hlasování se účastnili Mgr. Martin Hanousek, Blanka Čiháčková, Libuše Věříšová. 
 

K bodu 5. 
Různé 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. navrhl termíny jednání Výboru pro HRPP pro rok 2022. 
 
20.01.2022 
24.02.2022 
07.04.2022 
05.05.2022 
23.06.2022 
15.09.2022 
24.11.2022 
08. 12. 2022 
 
USNESENÍ VHRPP/8/23/2021    
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti  
 
I. schvaluje 
termíny jednání Výboru pro HRPP pro rok 2022. 
 
Hlasování: 
Pro: 9 Proti:     0 Zdržel se:  0 
 

K bodu 6. 
Závěr 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. představil témata pro další jednání Výboru, vybídl ostatní pro předložení případných 

dalších námětů pro jednání, a to i včetně možných míst pro konání výjezdního zasedání.  

Mgr. Michal Vejprava kvitoval tématiku ohledně silných regionů, ale věnoval by přednostně péči těm slabším 

regionům, včetně konkrétních příkladů dobré praxe.  

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. uvedl, že se vrátíme v rámci jednání do slabých regionů a pokusíme se najít 

konkrétní možnosti podpory v takových mezích, které má Výbor k dispozici. Následně poděkoval všem za 

účast na 8. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti, za jejich prezentace a příspěvky 

a vzhledem k tomu, že byly vyčerpány všechny body programu, v čase 18:35 hod. jednání ukončil. 

9. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti se uskuteční dne 20. 1. 2022, v budově 
Krajského úřadu Královéhradeckého kraje, v sále Zastupitelstva, od 16:00 hod. 
 

 

 

 

Ing. Richard Nádvorník   PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. 
       ověřovatel zápisu          předseda výboru 

 

 

Zápis sepsala: Bc. Klára Stannerová, tajemnice   


